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▶ / NYTT

Torsdag 22. april er 
det klart for eit nytt 
Stanghelleseminar. 
Denne gongen er 
temaet kva mogleg-
heiter som ligg i ny 
veg og bane mellom 
Arna og Voss, og 
seminaret går føre 
seg på nettet.
b Esben Hesjedal
eh@vp.no

Ordførar i Vaksdal, Hege Eide 
Vik (Sp), er oppteken av å på-
verka stortingspolitikarane no 
like før Nasjonal Transportplan 
(NTP) skal handsamast i Stor-
tinget.

– Me må sjå på moglegheitene 
som ligg i K5-prosjektet, og det 
er behov for å få inn fleire kon-
kretiseringar i planen. Mellom 
anna står det ikkje oppstartsår 
for prosjektet i regjeringa sitt 
framlegg. Det har blitt sagt 
2024, men dette årstalet bør 
inn i planen, seier Eide Vik. Traseval på Vaksdal

Ho peikar også på traseva-
let som skal gjerast for E16 på 
Vaksdal.

– For oss i Vaksdal kom-
mune er det at E16-traseen 
vert lagt utanfor sentrum og 
oppe i Tolåsen viktig. Dette 
vil først og fremst bli tema i 
reguleringsplanen for prosjek-
tet, men det er viktig at alle 
involverte er klar over vår pri-
oritering av Tolåsen også når  
NTP skal behandlast, seier 
ordføraren.

I det første Stanghellesemi-
naret 20. januar, var det ho-
vudfokus på fagleg informa-
sjon frå prosjektleiar Gunnar 
Søderholm i Statens vegve-
sen, og innlegg og debatt mel-
lom politikarar. 22. april vert 
det ikkje debatt, men ei rekkje 
personar skal halda innlegg. 
Det er særleg togdelen av K5 
som ein skal sjå nærare på.

Føredragshaldarane
Harald Stanghelle skal som 
sist delta, og hans innlegg ber 
namnet «K5 banar veg for ut-
vikling».

Vidare skal Anita Skauge, 
direktør for strategiutvikling i 
Jernbanedirektoratet, snakka 
om «Framtidige utviklingsmo-
glegheiter og rolle for Bergens-
banen». Jan Erik Kjerpeseth, 
konsertdirektør i Sparebanken 
Vest, sitt innlegg heiter «Utvik-
ling av E16 og Vossebanen sett 
frå Sparebanken Vest».

Anne Laskemoen Herdlevær, 
assisterande prosjektsjef for 
K5 Arna-Stanghelle, skal seia 
noko om dimensjonane av K5, 
medan Yvonne Hetlevik, direk-
tør for Vy tog vest snakkar om 
persontrafikk på Vossebanen/
Bergensbanen, pendling og fri-
tidsreiser.

Dagleg leiar i verksemda Vill 
Arkitektur, Fredrik Barth, sitt 

innlegg heiter «Bergensbane-
regionen, intercity – fleirkjeda 
byutvikling».

Regionsjef i Norges Lastebil-
eierforbund, Jan-Ove Halsøy, 
skal seia noko om kvifor gods-
transport på Bergensbanen er 
viktig for Norges Lastebileier-
forbund.

I tillegg skal også ordførar 
Hege Eide Vik halda innlegg. 

Utviklingsmoglegheitene
I innbydinga til seminaret, som 
vert streama 22. april, heiter 
det at utviklingsmoglegheitene 
for jernbanesatsinga er hovud-
tema på eit nytt Stanghellese-
minar. 

–  Lokalt og regionalt vil K5 
Arna-Voss vera det største bi-
draget til ei berekraftig sam-
funnsutvikling i moderne tid. 
Dette er me i Vaksdal medvitne 
om, og me er opptekne av at 
kommunen og regionen må 

gripa utviklingsmoglegheitene 
dette gjev oss. K5, E16 og Vosse-
banen må lukkast på nasjonalt 
nivå, slik også Bergensbanen 
gjorde då den stod ferdig for 
over 110 år sidan.

–  Kva vil raskare tog føra til
Det vert vidare peika på at kro-
nargumenta liv og helse, sam-
funnstryggleik og trafikkuluk-
ker har sett dei mange positive 
effektane for E16 i fokus. 

– For Vossebanen er trygg 
reiseveg det viktigaste, men her 
vert også stor reisetidsinnspa-
ring og kapasitetsauke for både 
passasjer- og godstog viktig for 
ei god miljø- og intercitysat-
sing. Kva vil eit betra tilbod, 
kortare reisetid og auka kapa-
sitet på jernbana føra til? spør 
Stanghelleseminaret. 

Stanghelleseminaret torsdag 
neste veke vil verta sendt på 
VP.no 

– Me må sjå på moglegheitene i K5

BLIR MED: Harald Stanghelle er 
også med på det andre Stanghel-
leseminaret.  
(Arkivfoto: Kristine Næss Thorsen)

K5: Ordførar Hege Eide Vik er klar for det andre Stanghelleseminaret om K5. (Arkivfoto: Randi Kleppe)

Frå hausten av planlegg 
Vaksdal kommune å kunne 
tilby eit rettleiingstilbod til 
innbyggjarar med liten eller 
manglande digital kompe-
tanse.

b Randi Kleppe
rk@vp.no

— Det er viktig, viss ein er inn-
byggjar i Noreg i 2021, å ha eit 
minimum med digital kompe-
tanse for å klara seg sjølv. Koro-
naåret 2020 har også vist oss 
kor viktig det digitale er for å 
motverka isolasjon, seier Mona 
Mekki, som er prosjektleiar for 
samarbeidsprosjektet «Digital 
innbyggjarrettleiing».

Spørjeskjema
Prosjektet har bakgrunn i ei na-
sjonal satsing frå myndigheite-
ne si side for å auka den digitale 
kompetansen blant innbyggja-
rane.

Gjennom eit nytt spørjeskje-
ma ber prosjektgruppa mål-
gruppa om å svara på spørsmål 
om kva digitale tenester og 
verktøy dei ønskjer rettleiing 
i. Deretter skal dei sy saman 
eit opplegg som dei har tenkt å 
starta opp med til hausten, og 
som kan bli eit permanent til-
bod til innbyggjarar i Vaksdal 
kommune.

Samlingar til hausten
— Planen er å ha nokre felle 
samlingar til hausten, men då 

er me avhengige av at koronaen 
tillèt det. Me har mange gode 
idear til tema på desse samlin-
gane, seier Mekki, og legg til at 
det òg vil vera mogeleg å få rett-
leiingstimar enkeltvis.

Spørjeskjemaet kan ein få tak 
i på heradshuset, biblioteket og 
nettsida til kommunen. 

Skal kartleggja behovet for 
digital rettleiing i kommunen

DIGITAL KOMPETANSE: Mona 
Mekki er prosjektleiar for ei gruppe 
som jobbar med å oppretta eit 
digitalt rettleiingstilbod for 
innbyggjarar i Vaksdal kommune. 
(Arkivfoto: Kristine Næss Thorsen)


